
Geacht College,

Hierbij de reactie van de VVD fractie in eerste instantie in het kader van de algemene 
beschouwingen, naar aanleiding van de Programmabegroting 2015.

Algemeen

De voorliggende Programmabegroting 2015 vinden wij evenals vorig jaar een goed, nog 
bondiger, meer duidelijk verhaal en het sluit in onze ogen goed aan op het coalitie-
programma Zichtbaar en effectief naar de toekomst 2014-2018 van D’66, VVD en Groen 
Links met gedoogsteun van de PvdA en het college uitvoeringsprogramma 2014-2018 
Samen zichtbaar en effectief naar de toekomst. 
Wij zijn verheugd te kunnen constateren dat er gehoor gegeven is aan ons herhaald verzoek, 
van de afgelopen jaren, om de stukken helder en bondig te maken en onnodige herhalingen 
te voorkomen. 
Wij constateren dat er op het vlak van efficiency het nodige is verbeterd, ook bij de Raad en 
de Commissie door steeds meer te werken met schriftelijke technische vragen. Dit voorkomt 
tijdverlies. Als kleine gemeente en organisatie moeten wij juist met tijd zo slim mogelijk 
omgaan.
 
Veel van de uitgangspunten van ons verkiezingsprogramma vinden wij terug in deze 
begroting. Ondanks de doorgevoerde bezuinigingen zien wij veel investeringen, een 
ambitieus uitvoeringsprogramma op diverse programmaonderdelen met, onontkoombaar, 
beperkte lasten- verzwaring voor onze inwoners, deze willen wij echter wel, voor zover onze 
middelen dit toelaten, tot een minimum beperken. Wij constateren dat het moeilijk blijft een 
sluitende begroting te realiseren. Met name de transities van het sociaal domein blijven een 
onzekere factor op het gebied van financiën, dit zal voor de komende jaren de grote 
uitdaging zijn. 

In het kader van de zelfstandigheid van onze gemeente zal de komende periode, de periode 
van de waarheid worden en zal dit de nodige aandacht en tijd vergen van allen die er bij 
betrokken zijn. De complexiteit van de zaken die de komende periode spelen rechtvaardigen 
de stap om een derde wethouder te benoemen.

Evenals tijdens de vorige algemene beschouwingen gememoreerd blijven ontwikkelingen op 
provinciaal(NZKG) en regionaal (MRA) niveau een zaak van nauwlettend in de gaten houden 
en daar waar mogelijk onze invloed laten gelden; de laatste maanden zijn hier een voorbeeld 
van met meerdere initiatieven op regionaal niveau, b.v. de ontwikkelingen in de 
Houtrakpolder en het Pip,  waarbij de benodigde procedures voor het mogelijk maken van 
een haven in de Houtrak zullen worden opgestart. 
Ook de ontwikkelingen m.b.t. Schiphol (NDAP2) blijven de nodige aandacht vereisen.
Het college zal op alle niveaus alert moeten zijn en onderling samenwerken om mogelijke 
bedreigingen voor onze gemeente het hoofd te kunnen bieden. Het nieuwe college heeft dit 
in de afgelopen periode adequaat opgepakt.
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Meerjarenperspectief

Wij kunnen de voorgestelde bezuinigingen voor 2015 op de diverse programmaonderdelen 
onderschrijven. Het is zaak om in 2015 nogmaals te bezien waar eventueel nog meer en/of 
anders bezuinigd kan worden met in het achterhoofd een betere structuur voor de komende 
jaren, alhoewel het perspectief iets positiever lijkt te zijn en verdere bezuinigen wellicht een 
halt kunnen worden toegeroepen.
De te nemen maatregelen zullen structureel en evenwichtig dienen te zijn.  Voor de jaren 
daarna is het, het college gelukt om een sluitende begroting te realiseren. 
Het blijft zaak voor het college om in samenwerking met het ambtelijk apparaat en de Raad 
blijvend aan een sluitende begroting te werken. Het is zaak om alle projecten, zoals Spaarne 
Buiten, Polanenpark, Mientekade en Sugar City scherp te monitoren en adequaat te sturen 
om financiële tegenvallers te voorkomen.
De grote onbekenden zijn nog steeds de komende transities die ons als gemeente te 
wachten staan, er is nog geen duidelijk beeld over de gevolgen zowel qua capaciteit als 
financieel. Het uitgangspunt is nog steeds budget neutraal.

Kan het college in procenten aangeven welke afname wordt verwacht van de Algemene 
Uitkering en wat de toename van kosten zal zijn voor de decentralisaties?
Welke maatregelen heeft het college voor ogen indien voornoemde gebeurt?

Nieuw Beleid

Gezien de huidige ontwikkelingen komt nieuw beleid zeker aan de orde op allerlei 
onderdelen, denk dan b.v. aan alle veranderingen betreffende de transities van jeugdzorg en 
AWBZ in eerste instantie. Door inventief om te gaan met nieuw beleid liggen hier ook 
kansen. Dat proces zal blijvend van ons allemaal, college en raad, de nodige inspanning en 
creativiteit vragen. 

Het zijn niet alleen maar bedreigingen die op ons afkomen, wij kunnen en moeten dit ook 
zien als uitdagingen. Wij roepen dan ook alle raadsleden en collegeleden op om dit de 
komende periode op te pakken en uit te dragen. Het worden jaren waarin saamhorigheid de 
sleutel zal zijn tot de toekomst van onze gemeenschappen, wat voor soort bestuur er ook zal 
komen.

Overzicht en inzicht in processen en financiën zullen een eerste vereiste zijn om zoveel 
mogelijk te bereiken met een zo efficiënt mogelijke inzet van financiële middelen.

Programma 0     Algemeen bestuur  

Wij zijn akkoord gegaan met de planning voor het traject Toekomst, maar wijzen er wel op 
dat wij kritisch blijven over de voortgang en dat wij geen overschrijding van de geraamde 
kosten zullen accepteren. Het is in de ogen van de VVD zaak zorgvuldig, maar met 
voldoende voortgang, het proces voor de juiste keuze van de toekomst voor onze gemeente 
ter hand te nemen en af te ronden.
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Het beheren van persoonsgegevens in het kader van nieuwe richtlijnen van de rijksoverheid 
en ook in het kader van de transities zal de nodige aandacht vragen van het bestuur en de 
ambtenaren. Wij vragen aandacht voor bescherming van de privacy van die gegevens en 
vragen het college hier zeer zorgvuldig mee om te gaan.

Het verder professionaliseren van ons ambtelijk apparaat is nog steeds een opgave om de 
toekomstige problemen het hoofd te kunnen bieden en een bestuurskrachtige gemeente te 
blijven. Voor zover mogelijk zullen ook hier kosten moeten worden beperkt. 
Gezien de huidige ontwikkelingen zijn wij voorstander om, waar mogelijk, mutaties in het 
personeelbestand d.m.v. detachering op te vangen.

Het uitbreiden van het aantal wethouders is naar onze mening een goede zaak en zijn ook 
tevreden dat het binnen de financiële kaders past.
Wij zien er naar uit de nieuwe gemeentesecretaris binnenkort te mogen begroeten en 
wensen hem veel succes met de uitdagende taak die hem wacht. 

Kan het college aangeven wanneer de VVD de antwoorden op de schriftelijk ingediende 
vragen aangaande de bescherming van de privacy kan verwachten?

Programma 1     Openbare orde en veiligheid  

Wij zien een uitgebreider programma 1 dan in voorgaande jaren met meer aandacht voor 
meer beleidsvelden, het is goed te constateren dat er structureel meer aandacht is voor deze 
belangrijke beleidsterreinen. 
Dit lijkt een goede aanzet tot een betere uitvoering, waarbij wij een daling van de kosten 
zien, een goed voorbeeld van betere efficiency.
Waar wij in de vorige algemene beschouwingen onze zorg nog uitspraken over de 
ontwikkelingen bij de VRK, kunnen wij nu constateren dat crisisbeheersing verder 
uitgebouwd wordt. De rol van de VRK hierin is evident en wij hebben er vertrouwen in dat het 
nu ingeslagen pad het juiste blijkt te zijn. Voor zover wij dat nu kunnen bepalen lijkt het 
college in control.
Ondanks het algemene positieve beeld wil de VVD wel haar zorg uitspreken over de 
toenemende mate van drank en drugs gebruik in de openbare ruimte door de jeugd en het 
lozen van XTC afval in het buitengebied. Wij verzoeken het college hier gepast tegen op te 
treden. Dit past prima in het kader van inzetten van BOA’s zoals nu structureel van de grond 
lijkt te komen.

Kan het college aangeven wat men denkt te gaan doen tegen de overlast van het gebruik 
van drank en drugs door jeugd in de openbare ruimte en het lozen van XTC afval? 
Wij overwegen om met name over het laatste deel een motie in te dienen.

Programma 2     Verkeer Vervoer en Waterstaat  

De continuïteit van het onderhoud van de wegen, dat nu voortvarend ter hand is genomen, 
zien wij graag gewaarborgd, aangezien er op diverse plekken binnen de gemeente nog 
voldoende achterstand valt weg te werken. Dit heeft voor ons een hoge prioriteit. Wij zijn 
verheugd te constateren dat het wegenbeheerplan gereed is.
Bovenstaande was zoals wij het vorig jaar de stand van zaken met betrekking tot het 
wegonderhoud hebben verwoord. 
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Wij kunnen nu constateren dat er toch wat vertraging is opgelopen, omdat nader onderzoek 
nodig bleek. Wij kunnen nu constateren dat het er dit jaar toch van komt dat er daadwerkelijk 
met het onderhoud gestart gaat worden. Dat is een goede zaak.
Indien het plan geheel gereed is zouden wij daar graag kennis van nemen en zien wij het 
prioriteitenlijstje graag tegemoet!
Wij zijn verheugd met de toezegging dat er voor het eind van het jaar een aparte thema 
bijeenkomst zal komen over de wegen en aanverwante zaken.
Wij zien over 2014 en 2015 een aanzienlijke stijging van de kosten. Dit is een stijging die wij 
van harte toejuichen en die aangeeft dat er nu daadwerkelijk gewerkt gaat worden. Het blijft 
wel zaak deze kostenontwikkeling in de komende jaren kritisch te monitoren.

Wij willen het college nogmaals verzoeken, zoals wij al meerder malen hebben gedaan, het 
gebruik van verkeersdrempels te minimaliseren. Wij zien deze liever geheel afgeschaft en 
stellen andere snelheidsremmende maatregelen, b.v. sluisjes, voor. 
In onze optiek zijn verkeersdrempels achterhaald, wij zouden hier ook graag de mening van 
hulpverlenende instanties over vernemen.

Openbaar vervoer binnen onze gemeente lijkt nu beter dan een aantal jaren geleden met de 
bus verbinding van Haarlem Noord naar station Halfweg. Het blijft echter wel zaak de 
provincie te blijven overtuigen van de noodzaak hiervan, dit blijkt ook weer nu men de 
bushalte van lijn 80 bij de Vinkenbrug opheft en een goed alternatief voor de bus over de 
Haarlemmerstraatweg naast zich neer legt.

De VVD ondersteunt de aanleg van de snelfietsroute, wij hopen van ganser harte dat 
anderen die deel uitmaken van het traject dat ook doen en daar ook hun 
verantwoordelijkheid in nemen.
 
Programma 3     Economische zaken  

Nu het ernaar uitziet dat wij voorzichtig uit de crisis komen, is het goed te constateren dat 
binnen onze gemeente de economische activiteit weer op begint te bloeien.
De ontwikkeling van Sugar City gaat langzaam , maar steeds een stapje verder zoals het er 
nu naar uitziet met de aanvraag voor een omgevingsvergunning voor een supermarkt en 
positieve geluiden over een Outlet.
In Spaarndam lijkt de herontwikkeling van het AH terrein nu ook van de grond te komen. 
Het Polanenpark kent nu twee gebruikers en naar het zich laat aanzien duurt het niet al te 
lang dat nummer drie, een lokale ondernemer, zich daar gaat vestigen.
Positieve geluiden als het gaat om de economische ontwikkelingen binnen onze gemeente.

Kan het college aangeven wanneer zij het eerste periodieke overleg met de ondernemers 
gepland hebben? 

Programma 4     Onderwijs  

Door veranderingen opgelegd door de Rijksoverheid zijn er binnen dit programma twee 
zaken die extra onze aandacht vragen, dat zijn leerlingenvervoer en passend onderwijs.
Dit zijn twee beleidsgebieden die voor onze gemeente onverwachte financiële consequenties 
kunnen hebben. Het is dus zaak deze goed te monitoren en indien nodig passende 
maatregelen te nemen.
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Wij adviseren het college op dit beleidsterrein om ogen en oren goed open te houden en 
daar waar mogelijk met anderen die met dezelfde problematiek zitten samen te werken, b.v. 
de ontwikkeling van een brede school te Halfweg.
Het is voor de toekomst van onze jeugd van essentieel belang dat onderwijs en daaraan 
gerelateerde activiteiten zo goed en efficiënt mogelijk gefaciliteerd worden. 

Programma 5     Cultuur en Recreatie  

Uiteindelijk is het er dan toch van gekomen onze gemeente heeft een groenstructuurplan, als 
vervolg hierop zal er een groenbeheersplan worden opgesteld. Een goede zaak dan kan er, 
indien dit plan is uitgewerkt, planmatig onderhoud uitgevoerd gaan worden. Dit zal de 
kwaliteit ten goede komen. 
Wij vragen wel aandacht voor het toezicht op het uitgevoerde werk. Met alle respect voor het 
uitgevoerde werk in de afgelopen periode, hebben wij vast kunnen stellen dat de controle op 
de kwaliteit nogal te wensen overliet.
Daar waar mogelijk zien wij versterking en aanpassing van het groen graag tegemoet zoals 
het opknappen van de hoek Oranje Nassaustraat te Halfweg.

Wij kunnen ons vinden in de beleidsvoornemens zoals deze in de programmabegroting zijn 
verwerkt.
Wij hebben nog wel twee kanttekeningen n.l.; de overige recreatieve voorzieningen zijn naar 
ons beste weten de subsidies aan de dorpscentra. Voor wat betreft het Dorpscentrum 
Spaarndam vragen wij het college of het mogelijk is en verstandig om alle leningen zoals die 
er nu liggen om te zetten naar één lening en de financiële situatie van het Dorpscentrum nog 
eens met de Raad te bespreken.
Wij zien een reservering voor het vervangen, waar nodig, van speelvoorzieningen wij willen 
er nogmaals met klem op wijzen dat het wat de VVD betreft niet meer ten goede moet 
komen aan het Archispel, dit is water naar de zee dragen. Hier moet eerst structureel 
verandering in het gedrag van een bepaalde groep jongeren komen.

Programma 6     Sociale voorzieningen en maatschappelijke dienstverlening  

Op dit moment vinden er al allerlei werkzaamheden plaats om de transities in goede banen 
te leiden. Onze samenwerking binnen IASZ lijkt vooralsnog goed uit te pakken. De 
presentaties die gegeven worden en de toelichtingen van de medewerkers tijdens 
vergaderingen geven ons het vertrouwen dat men bij IASZ in control is voor zover dat op dit 
moment kan. 
De uiteindelijke financiële gevolgen blijven nog onduidelijk hoewel men er nog steeds van 
uitgaat dat dit budget neutraal zal zijn. 
De financiële consequenties van alle veranderingen binnen dit programma, het sociale 
domein, zijn dus nog steeds een bron van onzekerheid.
Wij zullen allemaal alert moeten blijven op het vlak van verandering en gevolgen, zodat wij 
indien dit nodig mocht zijn zo snel mogelijk in kunnen grijpen en eventuele negatieve 
effecten zo beperkt mogelijk kunnen houden.
Wij verzoeken het college het gehele sociale domein de komende periode zeer nauwlettend 
te monitoren gezien de impact hiervan op onze begroting.
 

5



Graag vernemen wij van het college of men al enig idee heeft wanneer het echt duidelijk zal 
zijn wat de gevolgen voor onze gemeente zullen zijn van alle veranderingen binnen het 
sociale domein?

Programma 7     Volksgezondheid en milieu  

Wij zien hier een toename van beleidsvelden en juichen dit toe uiteindelijk bepaalt dit voor 
een groot deel het woongenot van onze inwoners.
Alle soorten beleid die ontwikkeld kunnen worden om daarmee de kosten voor onze 
inwoners te beperken en daarmee ook onze gemeente duurzamer te maken juichen wij van 
harte toe.
Wij willen wel aandacht vragen voor het zwerfafval/vuil probleem en dan met name het 
illegaal dumpen van XTC afval. Dit is zowel een milieu belastend probleem als een 
veiligheid- en volksgezondheid probleem.
Naar aanleiding hiervan zijn wij voornemens een motie in te dienen. 
In het kader van de volksgezondheid zijn wij ook voornemens een motie in te dienen 
aangaande de nu gehanteerde uitvliegroute NDAP2 van Schiphol.

Programma 8     Ruimtelijke ordening en volkshuisvesting  

Doordat er weer activiteit in de markt ontplooid wordt en de uitspraak van de Raad van State 
over Spaarne Buiten zien wij bij dit programma een aanzienlijke besparing van de kosten 
door meer opbrengsten. Dit vinden wij uiteraard een prima ontwikkeling.
Wij willen niet in herhaling treden door alle projecten in dit programma afzonderlijk te 
benoemen.
Wij willen wel duidelijk stellen dat, zoals al eerder aangegeven, wij het van belang vinden dat 
alle projecten die nu bekend zijn eerst volledig zonder fouten worden afgewerkt, voordat 
nieuwe projecten, van enige omvang, worden opgestart.
Gezien alle zaken die op ons afkomen, met name de transities en de toekomst, is het niet 
verstandig ons ambtenaren apparaat en bestuur nog zwaarder te belasten.
Dit kan alleen maar leiden tot een mindere kwaliteit van werken en dat is niet waar de 
bevolking op zit te wachten.
Gezien de afwikkeling van een aantal zaken van de afgelopen periode, bouwplannen, 
bestemmingsplannen, mogen wij aannemen dat het college hier lering uit heeft getrokken en 
onze bovenstaande aanbevelingen ter harte zal nemen.

Kan het college ons ook bevestigen dat dit zo is?

Programma 9     Algemene dekkingsmiddelen  

De Algemene Uitkering zal afnemen de komende jaren ook zullen inkomsten uit de geplande 
projecten ontoereikend zijn om alle kosten te dekken.
Een balans tussen investeren, kosten besparen en het ontvangen van heffingen is 
noodzakelijk. Een gezonde financiële huishouding is essentieel om als zelfstandige 
gemeente te kunnen blijven bestaan.
De eventuele verkoop van grond en bezittingen moet als uitzondering worden gezien en is 
slechts gerechtvaardigd indien er minimaal de boekwaarde voor ontvangen kan worden, 
afwijken hiervan kan alleen door de Raad geaccordeerd worden.
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Bovenstaande uit onze algemene beschouwingen van vorig jaar is ook hier nog steeds aan 
de orde en wellicht zelfs meer dan dat door de toenemende financiële druk.
Regeren is vooruitzien dat blijkt eens temeer uit bovenstaande alinea’s van twee jaar 
geleden. 
Wij zijn tevreden over de behaalde bezuinigingen tot nu toe, dit zorgt ervoor dat wij de 
komende jaren in ieder geval een sluitende begroting kunnen presenteren en wij zodoende 
het regressief toezicht door de Provincie veilig kunnen stellen.
Ondanks het zware weer zijn wij verheugd over het gematigd belastingbeleid, wij zullen er 
alles aan doen om dit zo te houden.
Bovenstaande is uit onze algemene beschouwingen van vorig jaar, maar blijkt nog zeer 
actueel, misschien wel meer dan ooit.
Nieuw is het deelfonds sociaal domein wij zullen af moeten wachten of dit fonds ook 
daadwerkelijk de kosten zal gaan dekken.
Wij zijn voornemens om over het belastingbeleid een motie in te dienen.

Wij danken het college en het ambtelijk apparaat voor hun inspanning het afgelopen jaar en 
wensen hen veel wijsheid en doorzettingsvermogen in de jaren die voor ons liggen.
Wij feliciteren hen ook met het behaalde resultaat wat betreft de meerjarenbegroting en het 
daarmee gepaard gaande toezicht door de Provincie.

De VVD fractie

Nel Breed
Henk Werner
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